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ZASTUPITELSTVO  OBCE  BORŠICE

13. JEDNÁNÍ  ZASTUPITELSTVA OBCE 25. února 2005

A. Zahájení 
Jednání Zastupitelstva obce Boršice zahájil starosta Petr Matou-

šek v 18.00 hodin.
Konstatoval, že jednání bylo řádně svoláno a vyhlášeno, na jed-

nání je přítomno 14 členů  zastupitelstva a zastupitelstvo je tedy 
usnášení schopné.

Rada obce připravila pro toto řádné zasedání následující pro-
gram:
B. program

1. činnost rady obce od posledního jednání zastupitelstva obce
2. výsledek hospodaření za rok 2004
3. rozpočet obce na rok 2005
4. řád pohřebiště obce Boršice 

C. Různé
1. Okresní soud Uh.Hradiště-přísedící soudu
2. Základní škola Boršice-zástupce ředitele
3. Mikroregion Staré Město

D. Interpelace členů  zastupitelstva obce
E. Diskuse
F. Závěr

Roman Jílek, člen zastupitelstva, navrhl doplnit program jedná-
ní o další bod, který by se  zabýval řešením okamžitého odvolání 
ředitele Základní školy Boršice Mgr.Miroslava Pavlíka, vytvoře-
ním vyšetřovacího výboru, vypsáním výběrového řízení na místo 
ředitele školy a ustanovením zástupce ředitele z řad pedagogů do 
doby, než bude nový ředitel jmenován. Na návrh starosty zastupite-
lé souhlasili, aby tento návrh byl projednán v bodě C. Různé v bodě 
2. Základní škola Boršice – zástupce ředitele.Po návrhu starosty, 
aby diskuse a hlasování členů  zastupitelstva obce bylo ke každému 
bodu zvlášť, proběhlo hlasování o programu: 

Hlasování:
Pro:14 Proti:0  Zdržel se hlasování:0
Program  zasedání byl schválen.
Ustanovení platného jednacího řádu  § 7 odst.14 omezuje disku-

si na jednání zastupitelstva obce takto:
- nikdo nemůže v téže věci mluvit vícekrát než dvakrát
- doba diskusního vystoupení členů zastupitelstva obce se 

omezuje na 5 minut a u předkladatele návrhu na 10 minut
- technické poznámky a diskusní příspěvky občanů se zkracují 

na dobu 3 minut
Jako zapisovatelé, návrhová komise a ověřovatelé zápisu byli 

navrženi:
Zapisovatel:  Jana Svobodová, Marie Tomášů   
Návrhová komise: Zdeněk Buchtík, Jiří Dvouletý
Ověřovatelé zápisu:   Roman Jílek, Vítězslav Martinák
Hlasování:
Pro:14 Proti:0  Zdržel se hlasování:0
Zapisovatelky, návrhová komise a ověřovatelé byli řádně zvo-

leni.
Starosta pak konstatoval, že zápis z minulého zasedání zastu-

pitelstva obce konaného dne 3. prosince 2004 byl řádně ověřen a 
nebyly k němu žádné připomínky. Zápis  je tedy schválený a při 
jednání byl vyložen k  nahlédnutí.

Místostarostka Bronislava Otrusinová  přednesla zprávu k bodu :
B/13/1. Činnost rady obce od posledního jednání zastupitelstva 
obce

Zpráva o  činnosti  Rady  obce  Boršice  od  posledního  zasedá-
ní  Zastupitelstva  obce  Boršice 3.12.2004.

Rada  obce  se  od  té  doby  sešla  3x  a  na  programu  jednání  
bylo:
8. prosince:

- byl  projednán  zápis  z jednání  zastupitelstva

- byl  schválen  bezplatný  pronájem  KD  na  karneval  pro  
děti  a  rodičovský  ples

- byl  schválen  příspěvek  českému  zahrádkářskému  svazu
- informace  OTR  o  nových  sazbách za  uložení  odpadu
- zápis  z jednání  komise  sociální 

5. ledna : 
- projednání  smlouvy  o  bezplatném  pronájmu  pozemku 

parc.č.1177  o  výměře  4  625 m2 -   tj.  část  hřbitova -  
s římskokatolickou  farností  Boršice  u  Buchlovic 

- přidělení  částky  36 000,- Kč  od  KÚ  Zlín  jako  příspěvek  
na  obnovu lesních  porostů

- žádost  občanů  z ul. Hradská  o  řešení  problému  se  silniční  
komunikací

- organizace  krojového  plesu  obce  Boršice
2. února :

- rozpočet  obce  na  r. 2005 
- příprava  jednání  dnešního  zastupitelstva
- příspěvek  kynologickému  klubu
- žádost  hasičů  o  zakoupení  plovoucího  čerpadla  a  dýcha-

cích  přístrojů
- odvolání  RNDr. Antonína  Zellera  z funkce  zástupce  ředi-

tele  ZŠ
- zřízení  školské  rady  při  ZŠ  v Boršicích
- žádost  okresního  soudu  v Uh. Hradišti  o  předložení  návr-

hu  kandidáta  na přísedícího  soudce
-    zápis  z jednání  komise  výstavby  a  finančního  výboru

Starosta poděkoval místostarostce za přednesení zprávy, a pro-
tože nikdo  z členů zastupitelstva obce a  občanů  neměl k předne-
sené zprávě dotazy ani připomínky, 

navrhl, aby  zastupitelstvo obce vzalo  zprávu o činnosti rady 
obce na vědomí

Hlasování:
Pro:14 Proti:0  Zdržel se hlasování:0
Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí zprávu o činnosti rady 

obce od posledního jednání zastupitelstva. 

Dalším bodem programu byl:
B/13/2.  Výsledek hospodaření za rok 2004

Na základě žádosti obce , v souladu s § 42 odst. 1 zákona č. 128/
2000Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpisů o rozpočtových 
pravidlech územních rozpočtů bylo provedeno přezkoumání hospo-
daření obce Boršice za rok 2004. Kontrola byla zahájena 7. února 
2005 a ukončena dne 9. února 2005. Kontrolu provedla zaměst-
nankyně Zlínského kraje, zařazená do Krajského úřadu Zlínského 
kraje, odboru Kancelář ředitele, kontrolní oddělení Věra Burešová. 
Kontrolovanou obce Boršice zastupovali : Petr Matoušek, starosta 
obce a Danuše Pavlíková, účetní. 

Bylo kontrolováno:
1. Rozpočet obce a jeho plnění, dodržování zákonných po-

vinností. Nedostatek-je nutno vypracovávat roční rozpočet 
v návaznosti na rozpočtový výhled podle §3 a §11 zákona 
č.205/2000Sb.

2. Soulad vedení účetnictví obce se zákonem č. 563/1991 Sb., 
o účetnictví a vyhláškou č. 505/2002 Sb.,účetní závěrka a 
formální správnost účetních dokladů. 

3. Pohledávky a závazky
4. Cizí zdroje
5. Nakládání s majetkem obce
6. Pokladna 
7. čerpání účelových prostředků
8. Peněžní fondy, sdružené prostředky, sociální fond
9. Veřejné zakázky 
10. Hospodářská činnost, zřízené organizace
11. Odměňování 
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Hospodaření obce v roce 2004:
Příjmy celkem  45 069 533,- Kč, výdaje  39 194 448,- Kč. Zů-

statek k 31.12.2004   5 875 085,- Kč. 
Závěr: v rozsahu provedeného přezkoumání hospodaření obce 

byly zjištěny výše uvedené drobné nedostatky, které však zásadním 
způsobem neovlivnily účetní závěrku, finanční výkazy a hospoda-
ření obce za rok 2004.

Z řad členů zastupitelstva obce a  občanů nebyly k výsledku 
hospodaření za rok 2004 žádné  dotazy nebo připomínky 

Zastupitelstvo poté hlasovalo o výsledku hospodaření obce Bor-
šice za rok 2004.

Hlasování:
Pro:14 Proti:0  Zdržel se hlasování:0
Zastupitelstvo obce schválilo výsledek hospodaření za rok 

2004

 B/13/3.  Rozpočet obce na rok 2005
Návrh rozpočtu byl projednán ve finančním výboru dne 14. 

ledna 2005, v radě obce dne 2. února 2005, která návrh doporu-
čuje zastupitelstvu k odsouhlasení. Dále byl návrh rozpočtu na rok 
2005 projednán na pracovní poradě zastupitelů dne 9.2.2005 bez 
připomínek. Návrh rozpočtu byl vyvěšen na úřední desce obecního 
úřad po dobu 15 dní bez připomínek. V průběhu první poloviny 
roku musí být vypracován podle zákona č.250/2000 Sb., §3 a §11 
rozpočtový výhled na dva až pět let následujících po roce, na který 
se sestavuje rozpočet. Žádám zastupitele  pana Stanislava Volčíka, 
předsedu finančního výboru, o přednesení návrhu rozpočtu na rok 
2005 a podání vysvětlení k jednotlivých položkám.

3/8 – ZÁPIS Z JEDNÁNÍ 

P�íjmy Výdaje
kapitola v tis. K�   Kapitola v tis. K�

Da� z p�íjm� FO ze záv.�in. 3 200 Silnice a MK opravy a udržov. 1 070
Da� z p�íjm� FO ze sam.výd.�. 2 000 Výdaje na dopravní územ.obsl 120
Da� z p�íjm� FO z kapit.výnos� 180 Kanalizace  1 000
Da� z p�íjm� právnických osob 3 200 Investi�ní úroky SFŽP 200  
Da� z p�íjm� PO za obec 500 Neinv.p�ísp�vky na školství 2 300  
Da� z p�idané hodnoty 4 300 Ostatní výdaje na školství 300  
Poplatek za likvidaci kom.odp. 550 Letní kino  20  
Poplatek ze ps� 16 Knihovna 340
Poplatek za užívání ve�ejného 60 Kulturní d�m 500
Popl.za provoz.výher.automat. 100 Kulturní památky 50
Správní poplatky 80 Rozhlas 100
Da� z nemovitostí 800 Záj.�innost v kult.-p�ísp�vky 300  
Splátka p�j�ky od obyvatel 30 z  toho t�lovýchova   94 tis.    
Neinv.p�ij. dotace ze st.rozpo�. 830 SPOZ - na �innost 30
Inv.dotace - DPS 15 600 Byty - opravy a udržování 10  
Pronájem �OV 324 Ve�ejné osv�tlení 350  
�innosti knihovny 15 Poh�ebnictví  250  
Za pronájem KD a hlášení 60 Územní plánování - KT 500  
Pronájem areálu  - SK 94 Územní plánov. nákup služeb 200  
Pronájmy z byt� 25 Sb�r a svoz kom.odpad� 700  
Poh�ebnictví 27 Ve�ejná zele� - opravy a udrž. 150  
Pronájem plynovodu 18 Soc. pé�e a pomoc starš. ob�an� 50
Poplatky za KT 300 D�m pokojného stá�í 22 500
Pronájem pozemk� 50 Požární ochrana - celkem 500
Pronájem ostat. nemovitostí 440 Zastupitelstvo obce - celkem 1 300
P�íjmy z úrok� 46 Místní správa - celkem 5 000  
Z�statek z min. let 5 875 Platby daní a poplatk� 500
Dodavatelská p�j�ka 3 000 Splátky dlouhodobé p�j�ky �OV 2 580
     Splátka dlouh. p�j�ky vod.p�ivad�� 200
     T�lovýchova - údržba sport.are. 100
   Protipovod�ové a protierozní opat�.  500  
Celkem - p�íjmy 41 720 Celkem - výdaje 41 720

Projednáno ve finančním výboru 14.ledna 2005
Projednáno v radě obce 2.února 2005  
Bez připomínek bylo přistoupeno  k hlasování o rozpočtu obce 

Boršice na rok 2005.

Hlasování:  
Pro:14 Proti:0  Zdržel se hlasování:0
Zastupitelstvo obce schválilo rozpočet obce na rok 2005
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B/13/4.  Řád pohřebiště obce Boršice
Žádám paní místostarostku o přednesení návrhu řádu pohřebiště 

obce Boršice.
Řád pohřebiště byl schválen dne 31.5.2002  jako obecně  závaz-

ná  vyhláška  č.  1/2002. Protože  bylo  zjištěno, že část  pozemku ,na 
kterém je hřbitov, je majetkem  římskokatolické  farnosti Boršice, 
bylo  třeba  sepsat  nájemní  smlouvu  s římskokatolickou  farností  
a  souhlas  arcibiskupství  olomouckého  s touto  smlouvou. Nájem-
ní  smlouva  byla  sepsána  na  99  let  a  bude  bez placení nájmu. 
Z tohoto  důvodu  je  nutno  zrušit  vyhlášku  č.1/2002  a  nahradit  
novým  Řádem  pohřebiště, který  podle  nyní  platné  legislativy  již  
nemusí  být  obecně  závaznou  vyhláškou. Budeme  tedy  hlasovat  
o  zrušení  původní  vyhlášky  a  dále  o  platnosti  časově  aktuali-
zovaného  Řádu  pohřebiště, v textu  kterého  se  nic  nemění.

 Bez připomínek bylo hlasováno následujícím způsobem: 
Hlasování:  
Pro:14 Proti:0  Zdržel se hlasování:0
Zastupitelstvo obce zrušilo vyhlášku č.1/2002, schválilo vy-

hlášku č.1/2005 a schválilo řád pohřebiště obce Boršice.
C. Různé

C/13/1. Okresní soud v Uherském Hradišti – přísedící soudu 
Ke  dni  28.5.2005  bude  ukončeno  čtyřleté  funkční  období  

soudců  přísedících  u  soudu  v Uherském  Hradišti. Dnes  by  měli   
zastupitelé  zvolit nového   přísedícího  soudce. Na  pracovním  
jednání  zastupitelstva  byl  jako  kandidát  na  tuto  funkci  navr-
žen  starosta  obce  pan  Petr  Matoušek. Rovněž  kandidáta  musí  
schválit  předsedkyně  soudu  JUDr.  Marie  Chmelařová. Tento  
týden  přišlo  vyjádření  paní  doktorky, že  soud  nemá  námitek  k 
navrženému  kandidátu. Na  základě  návrhu  zastupitelů  a  vyjád-
ření  předsedkyně  okr. Soudu  v Uh.  Hradišti  dávám  hlasovat  o  
tom, kdo  je  pro, aby  navržený  kandidát  pan  Petr  Matoušek  v 
době  od  29.5.2005  do  29.5.2009  vykonával  funkci  přísedícího  
soudce  u  okresního  soudu  v Uherském  Hradišti.

Nebyly žádné připomínky
Hlasování:
Pro:11 Proti:2  Zdržel se hlasování:1
Zastupitelstvo obce  zvolilo  pana  Petra  Matouška  soudcem  

přísedícím  u  okresního  soudu  v Uherském  Hradišti.  

C/13/2. Základní škola Boršice – změna zástupce ředitele k 
31.1.2005 - informace

Základní škola Boršice byla k 1. lednu 2003 zřízena jako pří-
spěvková organizace usnesením zastupitelstva obce Boršice  ze 
dne 30.8.2002. Ve zřizovací listině oddíl IV. Statutární orgán je 
stanoveno: Statutárním orgánem základní školy je ředitel základní 
školy, který školu řídí a plní úkoly vedoucího organizace, v rozsahu 
stanoveném obecně platnými právními předpisy. Je oprávněn jed-
nat ve všech věcech jménem základní školy. Ředitel je jmenován 
v souladu s § 7 písm. h) zákona č. 564/1990Sb., o státní správě a 
samosprávě ve školství, ve znění pozdějších předpisů. Pravomoci 
ředitele jsou vymezeny § 3 výše uvedeného zákona. Ředitel jme-
nuje a odvolává zástupce základní školy, mateřské školy a školní 
jídelny. Zřizovací je zapsána usnesením krajského soudu v Brně 
10.října 2003 do obchodního rejstříku vedeném u Krajského soudu 
v Brně. Dne 31.1.2005 bylo na obecní úřad Boršice doručeno pí-
semné odvolání z funkce zástupce ředitele ZŠ pana RNDr. Antoní-
na Zellera a jmenování do funkce zástupce ředitele ZŠ PaedDr.Mgr. 
Stanislava Horehleďa o kterém rozhodl ředitel ZŠ  Mgr. Miroslav 
Pavlík. Oznámení bylo projednáno v radě obce 2.února 2005. Pan 
ředitel postupoval podle platných předpisů a podle zřizovací listiny. 
Na obecní úřad bylo 1.února 2005 předáno panem Dr. Antonínem 
Zellerem oznámení že učitelé a zaměstnanci nesouhlasí s odvolá-
ním zástupce. Na tomto oznámení je 21 podpisů. Dále 1.února 2005 
byla na obecní úřad doručena žádost třídních důvěrníků že nesou-
hlasí s odvoláním pana Antonína Zellera z funkce zástupce ředitele, 
celkem 10 podpisů. Rada obce tento problém projednala na svém 
jednání dne2. února 2005 pod č.j. 29/5/1 a konstatovala, že pan 

ředitel postupoval podle zřizovací listiny. Včera, 24.2.2005, pan ře-
ditel mgr. Miroslav Pavlík seznámil rodiče na mimořádné schůzce 
rodičů žáků ZŠ Boršice s důvody odvolání RNDr. Antonína Zellera 
z místa zástupce ředitele školy. Této schůzky se zúčastnilo 89 ob-
čanů a 11 zastupitelů. Dnes 25.2.2004 byla na obecní úřad předá-
na petice – žádost o okamžité odvolání Mgr. Miroslava Pavlíka z 
funkce ředitele ZŠ Boršice. Na petici je podepsáno 175  osob. Pod-
le zákona č.561/2004 Sb.,§ 166, odst. 5 ředitele školské právnické 
osoby zřizované obcí může zřizovatel dále odvolat z funkce pouze 
v případě:a)závažného porušení nebo nesplnění právních povinnos-
tí vyplývajících z vykonávané funkce, které bylo zjištěno zejména 
inspekční činností České školní inspekce, nebo jinými kontrolními 
orgány, b) dosažení 65 let věku. Petice byla zaslána k posouzení na 
Zlínský kraj, odbor školství, mládeže a sportu pani Mgr. Jarmile 
Růžičkové. Dle jejího doporučení by zastupitelstvo mělo tuto pe-
tici na vědomí a dál postupovat podle platných zákonů. Starosta 
pak navrhl jmenovat  tříčlennou komisi ve složení: Petr Matoušek, 
starosta, Bohumil Tomášů, předseda kontrolního výboru a Petra 
Dostálová, členka petičního výboru.   

Člen zastupitelstva Roman Jílek přednesl důvodovou zprávu
- k navrhovanému řešení okamžitého odvolání ředitele školy 

Miroslava Pavlíka,
- zvolení zástupce ředitele z řad pedagogů školy k dočasnému 

vedení školy (např. pana učitele Daníčka)  
- ustanovení vyšetřovacího výboru, který by se zabýval okol-

nostmi vedoucími k návrhu odvolání ředitele školy.
Petiční výbor (ve složení Zuzana Zámečníková, Marcela Hav-

lová a Petra Dostálová) předložil petiční listinu se 175 podpisy 
občanů, kteří podporují výše uvedená řešení. Dále byla zastupitel-
stvu předložena fotokopie třídní knihy 2003/2004. Petiční listina 
požaduje, aby vyšetřovací výbor (zřízený v souladu § 117, zák. č. 
128/2000 Sb.) odpověděl na následující otázky:

1. zda ředitel Miroslav Pavlík učil někdy pod vlivem alkoholu,
2. zda opakovaně zanedbal výuku,
3. zda nedostatečně řešil šikanu a
4. zda falšoval třídní knihu
V případě, že odpověď alespoň na jednu otázku bude kladná, 

měl by výbor vydat stanovisko, že došlo k závažnému pochybení 
podle § 166, písm. a), zák. 561/2004 Sb.  a učinit kroky k odvolání 
ředitele a vyhlášení výběrového  řízení. V součinnosti s Českou 
školní inspekcí a zřizovatelem navrhnout, aby ředitel školy Miro-
slav Pavlík do ukončení činnosti vyšetřovacího výboru odložil roz-
hodnutí o personálních změnách. Výsledky by měl výbor oznámit 
na mimořádném jednání zastupitelstva do 25. 3. 2005.

Marian Vařečka vysvětlil, že kromě povinného finančního a 
kontrolního výboru může zastupitelstvo obce zřídit další, např. vy-
šetřovací, výbor. Tento výbor vydá stanovisko, na jehož základě 
se zastupitelstvo usnese na dalších krocích v součinnosti s Českou 
školní inspekcí. Podal rovněž následující vysvětlení k falšování tříd-
ní knihy: Na počátku školního roku 2003/04 stanovil ředitel Pavlík 
žákům devátých tříd místo 30 hodin chybně 29 hodin týdně. V září 
2004 byla ohlášena inspekce, ředitel rozhodl napsat novou třídní 
knihu a  doplnit ji o chybějící hodinu informatiky. Byl zfalšován 
podpis již zde neučícího učitele. Vzniklo tak důvodné podezření z 
falšování úřední listiny.

Bylo navrženo složení vyšetřovacího výboru: Petr Matoušek, Bo-
humil Tomášů, Petra Dostálová, Roman Jílek a Marian Vařečka.

Jiří Dvouletý navrhl, aby vyšetřování pochybení se týkalo i 
dalších pedagogických pracovníků. Pan Vladimír Koniček vy-
slovil obavy z právních důsledků vydání vysvědčení na základě 
falšované listiny.

Hlasování:  
Pro:13   Proti:0           Zdržel se hlasování:1
Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu o situaci ve škole 

a schvaluje  zřídit  vyšetřovací výbor  v  navrhovaném složení, 
vyšetřování pochybení se bude týkat také dalších pedagogic-
kých pracovníků.
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C/13/3. Mikroregion Staré Město
Na jednání mikroregionu Staré Město byl přednesen návrh na 

úpravu poplatků členů mikroregionu. V současnosti je výše 1,- Kč/
obyvatel/rok, poplatek 2 275,- Kč za rok 2004. Návrh 3,- Kč/obyva-
tel/rok. Na mikroregionu od začala v roce 2003 pracovat tajemnice, 
která bude nápomocna všem obcím při řešení jejich potřeb. Nákla-
dy v roce 2003 a 2004 zcela hradil Městský úřad Staré Město.  

Bez připomínek navrhl starosta, aby se  zastupitelstvo schválilo 
poplatek pro Mikroregion Staroměstsko ve výši do 3,- Kč/obyva-
tel/rok.  

Hlasování:
Pro: 14 Proti:0  Zdržel se hlasování:0
Zastupitelstvo obce  schválilo poplatek pro Mikroregion Staoro-

městsko ve výši do 3,- Kč/obyvatel/rok.

D. Interpelace členů Obecního Zastupitelstva
Alois Tománek předložil zprávu o výsledcích měření, které pro-

kazují špatný stav pitné vody z veřejného vodovodu v obci. Vzpo-
mněl, že k budování vodovodního přivaděče se přistoupilo, když 
vodovodní přípojky byly povolovány jen omezeně s poukazem na 
nedostatečný místní zdroj pitné vody. Obec vybudovala přivaděč 
částečně z vlastních prostředků a částečně z dotace a předala jej 
bezplatně do užívání  firmě SVAK. Měření však prokázalo vysoký 
stav dusičnanů, chloridů, síranů a manganu. Tyto ukazatele svědčí 
o tom, že neodebíráme upravenou směsovou vodu z vodovodního 
přivaděče, ale vodu z místního vodního zdroje, o kterém nám tvr-
dili, že je nedostatečný. Připomněl znovu nutnost opravit vozovku 
nad horní autobusovou zastávkou. Starosta potvrdil, že oprava vo-
zovky bude provedena v jarních měsících.

Bohumil Tomášů: občané poukazují na poškozování obrub po-
mníků na hřbitově kořenovým systémem stromů. Kořeny některých 
stromů by se měly upravit.

Starosta: spolupracujeme s firmou GARDEN – p. Nagyová, ob-
rátíme se na ni, aby situaci pomohla řešit.

Roman Jílek opakovaně žádal o opravu autobusové zastávky u 
odbočky na Sovín. Vyzval občany, aby používali k ukládání odpadu 
kontejnery na sklo a plasty a aby tento odpad nepálili a nevyváželi 
po katastru obce.  Stavební suť je možno uložit na skládku OTR nad 
Buchlovicemi.

Starosta slíbil, že v jarních měsících bude rozbitá skleněná vý-
plň vyměněna za plechovou. 

E. Diskuse
Pan Jaroslav Raška poukázal na auta parkující na chodnících, 

policie by měla tyto přestupky pokutovat.
Starosta opětovně vysvětlil, že všichni řidiči by měli znát vy-

hlášku a tudíž vědět, že na žádné místní komunikaci aby byla do-
držena vyhláška nemohou parkovat. Občané by se měli obrátit na 
policii.

Pan Luděk Gabriel si stěžoval na ucpávání kanálu před do-
mem, je třeba rozšířit odvod do sběrače. Navrhl také zvážit možnost 
vybudování retardéru před kavárnou Greta, auta tudy projíždějí vel-
kou rychlostí (včetně autobusů ČSAD).

Starosta oznámil, že situace bude částečně řešena osazením 
novými platnými dopravními značkami, které snad budou řidiči re-
spektovat, bude nastříkán přechod k dolní škole. Vše je třeba řešit v 
součinností s Českou policií, odborem dopravy a Správou silnic.

Pan René Šústek  požádal, aby rodiče byli seznámeni s výsled-
ky vyšetřovacího výboru.

Starosta znovu uvedl, že do 25. 3. budou výsledky projednány 
na mimořádném zastupitelstvu a závěry budou zveřejněny na we-
bových stránkách a úřední desce.

Pan Radek Malina se pozastavil nad tím, že zákon připouští, 
aby si ředitel dělal, co chce, i když špatně hospodaří. Obec nerea-
guje na nedostatky ve škole.

Starosta : špatné hospodaření je pochybením, které musí být 
nejprve prokázáno – musí být důkazní materiál.

Pan Bohumil Hlaváček se pozastavil nad tím, že všechny škol-

ní inspekce jsou předem hlášeny, není namátkových kontrol, neřeší 
se připomínky občanů; bylo by dobré zajistit k práci vyšetřovacího 
výboru právní pomoc. U prodejny  Milor je nevhodně umístěný 
stojan na  kola, který ztěžuje průchod k autobusové zastávce.

Místostarostka oznámila, že je zpracována studie, která situaci 
vyřeší.

Pan Antonín Skládal  odmítl  nařčení z účasti na údajné kráde-
ži desek. Vyslovil podivení, že obec - zřizovatel školy dopustí, aby 
člověk, jako je ředitel Pavlík, vychovával děti.

Pan Miroslav Pfeffer: je třeba zamezit parkování podél hasič-
ské zbrojnice.

Starosta opět řekl, že jediným řešením je pozvat policii.
Pan Alois Tománek navrhl zvážit možnost zateplení fasády 

domova pokojného stáří, vybudování tepelného čerpadla, či parní 
turbíny v tomto objektu.

Starosta odpověděl, že projekt, podle kterého je stavba prová-
děna plně odpovídá tepelným normám, dotace 1 mil. Kč na obyva-
tele domova neumožňuje budovat zatím tepelné čerpadlo, souhlasil 
však s kontrolním snímkem termokamerou.

Paní Marie Hlaváčková: je potřeba zveřejnit ve zpravodaji, 
že voda z vodovodu není vhodná pro kojence (taková voda musí 
obsahovat do 15 mg dusičnanů). Dále požádala o informaci, kdy 
bude zbudována kanalizaci v Uličce.

Jiří Dvouletý oznámil, že je již vypracována studie.
Starosta doplnil, že je vydáno územní rozhodnutí; platnost sta-

vebního povolení skončila v roce 2000, bude však prodloužena. 
Stávající projekt je nevyhovující. Při budování kanalizačního sbě-
rače nastaly problémy u Fojtíkového. Aby mohl být napojen celý 
Raškou stokou „Z“, prodloužila se neplánovaně délka budované-
ho sběrače, a tak s ohledem na nutnost dodržet stanovené metry, 
nemohla být provedena kanalizace v Uličce. Navíc není dořešeno 
napojení na kanalizaci v ulici  Podevsí.

Pan Bohumil Hlaváček trval na stanovení termínu stavby ka-
nalizace.

Starosta však řekl, že termín stanovit nedokáže.
Pan Vladimír Varmuža dosvědčoval, že poměry v Uličce jsou 

opravdu špatné a žádal napojení U ličky výjimečně do stávající ka-
nalizace na Podevsí.

Pan Vítězslav Martinák: koncepce byla schválena již na roky 
2002 – 2006.

Pan Alois Tománek: napojit ulici „ULIČKA“ směrem nahoru 
pomocí kalového čerpadla.

Pan Stanislav Brhel  zdůraznil potřebu dobrého projektu s 
ohledem na špatné spádové poměry a bažinu na projednávaném 
úseku.

Starosta slíbil, že řešení bude co nejdříve.
Pan Roman Jílek informoval o prohlášení konkursu na ZD 

Družba
Pan Antonín Zeller objasnil, že výše zmiňované desky zakou-

pil z vlastních prostředků a ve škole byly pouze uloženy.
Pan Marian Vařečka poděkoval zastupitelstvu za zřízení vy-

šetřovacího výboru, slíbil, že bude jednat objektivně a v souladu 
se zákony. Vyzval občany dotčené situací ve škole, aby své připo-
mínky nadiktovali výboru do protokolu. Vyzval zastupitelstvo, aby 
zajistili třídní knihu – falzifikát proti zcizení.

F. Závěr - schválení usnesení z jednání obecního zastupitelstva
Člen zastupitelstva Jiří Dvouletý přednesl jednotlivé body usne-

sení z jednání zastupitelstva obce:

13/1. Zastupitelstvo obce bere na vědomí:
1. zprávu o činnosti Rady obce  od posledního jednání Zastupi-

telstva obce 
2. bere na vědomí zprávu k ZŠ a souhlasí s jmenováním vy-

šetřovacího výboru a projednáním závěrů na mimořádném 
zasedání zastupitelstva do 25. 3. 2005



 6 strana

13/2. Zastupitelstvo obce  ve smyslu zákona č. 128/2000 Sb., o 
obcích schvaluje:
1. podle § 84 odst.2, písm. c) 

1. výsledek hospodaření obce za rok  2004
2. rozpočet na rok 2005

2. podle § 84 odst.2, písm. i) 
1. zrušení vyhlášky č.1/2002 Řád veřejného pohřebiště
2. obecně závaznou vyhlášku č. 1/2005 
3. řád pohřebiště obce Boršice.

3. podle § 84 odst.2, písm. t) 
• poplatek pro Mikroregion Staré Město ve výši do 3,- Kč/oby-

vatel/rok.  
13/3. Zastupitelstvo obce  ve smyslu zákona č. 128/2000 Sb., o 
obcích zřídilo:

1. podle § 117 odst.1, ) 
• vyšetřovací výbor pro řešení situace v Základní škole Bor-

šice ve složení: Petr Matoušek, Bohumil Tomášů, Roman 
Jílek, Marian Vařečka a Petra Dostálová.  

13/4. Zastupitelstvo zvolilo 
• pana  Petra  Matouška  soudcem  přísedícím  u  okresního  

soudu  v Uherském  Hradišti.  

G. Závěr
Starosta poděkoval všem přítomným za účast a oznámil, že je-

likož v pátek 29.dubna 2005 bude probíhat oslava 60 výročí osvo-
bození Boršice příští zasedání Zastupitelstva obce bude 6. května 
2005.

Ve Zpravodaji č. 3/2004 jsem uváděla ve zkrácené verzi nejdů-
ležitější historické dění do roku 1954. Pokračuji.

Rok 1955
Pálenice – koncem února bylo ukončeno pálení slivovice v 

místní pálenici (u Kovaříků). Vypálilo se 8 tisíc litrů, zaplaceno za 
pálení bylo 330 tisíc Kč.

Počasí – byl to rok, kdy nepřálo počasí. Byly četné bouřky a li-
jáky, které nadělaly mnoho škody. V zimě zase časté sněhové bouře, 
závěje a vichřice. Koncem května krupobití a pak do rána mráz.  

Místní spartakiáda – 22. května 1955. Pořádala ji škola v Bor-
šicích a sportovní organizace Sokol. Cvičení na hřišti se zúčastnily 
všechny třídy a dorostenky Sokola.

Rok 1956

Trhy – Boršice byly výkupním střediskem skotu a selat. Každý 
druhý čtvrtek zde probíhal trh. Dováželi sem dobytek z Vážan, Oře-
chova, Tučap, Stříbrnic, Medlovic, Újezdce a Hostějova. 

Škola – ve školním roce 1956/57 byl založen mičurinský krou-
žek na pozemku 0,5 ha, který dal MNV k dispozici. Vedoucím byl 
Cyril Roubalík, učitel. Pěvecký kroužek založila Olga Berková, 
měl 40 členů a účinkovali ve škole i na veřejnosti. Národopisný 
kroužek vedl učitel František Marťán. Měl 40 členů a oživil staré 
zvyky a hry. Kroužek ručních prací navštěvovalo 25 děvčat a vedla 
jej paní Božena Sukupová, č. 296.

Zimní zemědělská škola – byla v Boršicích zřízena pro obvod 
obcí Buchlovice, Břestek, Tupesy, Zlechov, Kostelany, Stříbrnice, 
Medlovice a Újezdec. Škola byla dvouletá, vyučovalo se od 1.11. 1956 
do 30.4. 1957 a to jednou týdně. Přihlášeno bylo 34 žáků. Z Boršic 6 
chlapců a 15 děvčat. Vedoucím školy byl učitel František Marťán.

Autobusová zastávka – na návsi byla postavena nová čekárna 
pro cestující ČSAD. Byly zde i veřejné záchody a prodejna tabáku a 
školních potřeb. 9. května 1956 u příležitosti 11. výročí osvobození 
naší obce, byla dána do provozu a to v obou směrech autobusové 
dopravy Uherské Hradiště – Osvětimany. Zároveň byly schváleny i 
další zastávky pro cestující a to na Trávníkách a v Raškouně. 

Sportovní středisko – v roce 1956 se započalo s výstavbou 
sportovního areálu na hřišti. Byla postavena budova pro šatny, 
skladiště na nářadí, klubovnu, bufet a záchody. Začalo se také be-
tonovat koupaliště. Předsedou Sokola byl MUDr. Sklenář, obvodní 
lékař, který byl též aktivním členem kopané. Výstavba areálu byla v 
zimním období zastavena. V roce 1958 byla celá akce ukončena.

Požár – 14. října 1956 vypukl požár na domě Ambrože Krpala 
č. 89 (v Raškouně), vše bylo v plamenech během několika minut. 
Díky silnému větru se nepodařilo zachránit ani vedlejší dům Josefa 

Gabriela č. 88. Ostatní domy se podařilo zachránit za pomoci čtyř 
okolních sborů.

Rok 1957
Volby do MNV – konaly se 19. května 1957. Byly upraveny dvě 

volební místnosti - učebny 1. a 3. třídy osmiletky na návsi. Zvoleno 
bylo všech 25 členů MNV, 2 členové do ONV a 1 kandidát do KNV. 
26. května se konala ustavující schůze nově zvoleného MNV v sále 
kina. Znovu byl zvolen dosavadní předseda MNV Mojmír Čuba, ta-
jemníkem Jan Pernica, náměstkem předsedy Josef Závoda.

Školství – dnem 31. 12. 1957 ukončil učitelskou činnost člen 
učitelského sboru v Boršicích – Oskar Růžička. V Boršicích na-
stoupil na učitelskou službu 1. 3. 1919. 

Předání školního hřiště a dětského koupaliště – v červnu 
1957 předal MNV v Boršicích k Mezinárodnímu dni dětí dětské 
koupaliště a školní hřiště. 

Vstup zemědělců do JZD – funkcionářům MNV, JZD, ONV 
se podařilo získat do družstva „výkvět zemědělců“, tj. největší sed-
láky a vzorné plniče svých povinností vůči státu po všech strán-
kách, jakož i vzorné hospodáře.

V tomto roce začalo zcelování půdy, rozorávání brázd, čili soci-
alizace vesnice. Bylo hodně křiku, nadávek, padlo i pár facek.

Rok 1958
JZD – během roku 1958 rozšířilo členskou základnu o 75 čle-

nů s výměrou půdy 187 ha. K 31.12.1958 měli 350 ha zemědělské 
půdy, z toho 315 ha orné půdy.

Nová obřadní síň – na jaře roku 1958 byla nově zřízena ob-
řadní síň v budově MNV. Tato místnost se uvolnila po odstěhování 
z bytu bývalého předsedy MNV. 14. července 1958 zde byl první 
sňatek: Václav Fryšták č. 201 a Jarmila Zámečníková č. 486. Oddá-
vající byl Kliment Veverka, matrikářka Vlasta Vrlová č. 412. Dříve 
se přišli oddat civilně jen snoubenci a svědci, církevní sňatek měli 
až po 3 ohlášce, tj. za tři týdny. Novinkou se stalo, že oba sňatky se 
konaly v jeden den, za účasti všech svatebních hostů.

Obchod – 1. července 1958 byl zaveden v prodejně na návsi (tj. 
Spotřební družstvo Jednota) samoobslužný prodej. Prodejna byla 
vybavena zbožím všeho druhu, byla to první vesnická prodejna s 
tímto prodejem do košíků a ne pultovým. Bylo hodně zvědavců od 
nás i z širokého okolí a během šesti dnů byl přivítán i tisící návštěv-
ník - Vlasta Vrlová č. 412. 

Stav obyvatel – v roce 1958 bylo v obci 490 domů, z toho ve 
stáří do 50 let – 263 domů, do 100 let – 147, přes 100 let – 80 domů. 
Počet domácností – 529, počet bytů 482.

Cyrilka Heliová /čerpáno z kronik/
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Tříkrálová  sbírka 
Začátek  letošního  roku  byl  již  šestou  sbírkou   ve  znamení  vzájemné solidarity  s lidmi, kteří  potřebují   naši  materiální  pomoc. 

Tentokrát  především  oběti  ničivého zemětřesení  v Asii. Další  část  sbírky  bude  použita  na  vybavení  budovaného  Domova  pokojného  
stáří u  nás, v Boršicích.

V sobotu  8.  ledna  se  konala  Tříkrálová  sbírka. Ve  13.00  se  skupinky  koledníků  shromáždily  v budově  kaplanky,   kde  všichni 
dostali  od  našeho  duchovního  otce  požehnání  na  cestu  a  v přestrojení  za  krále  se  společně  vydali  do  sluncem  zalitých  ulic  Boršic, 
aby  všem  popřáli  radostný  nový  rok   a  zároveň  požádali  o  příspěvek  do  svých  zapečetěných  pokladniček.

Letos  se  po  Boršicích  rozešlo  celkem  9  skupinek. Částka, která  se  letos  podařila  vybrat  byla  zatím  rekordní  a  činila  79  781,50 
Kč , což  je  o  29 406,- Kč  více  než  v roce  předchozím.     

Všem, kteří  jakoukoliv  částkou  přispěli , upřímně  děkujeme. V neposlední  řadě  patří  dík všem  dobrovolníkům, kteří  tuto  akci  
zajišťovali. 

T�ÍKRÁLOVÁ SBÍRKA  2004 T�ÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2005 
Obec Skupinek �ástka Obec Skupinek �ástka

Babice 7 27.686,00 Babice 7 36.386,50 
Bílovice 7 34.982,00 Bílovice 8 45.553,00 
Boršice u Blat. 2 27.020,50 Boršice u Blat. 2 34.222,50
Boršice 10 50.375,50 Boršice 10 79.781,50
B�estek 4 13.130,50 B�estek 5 14.600,00
B�ezolupy 3 23.288,00 B�ezolupy 4 34.740,50
Buchlovice 9 50.969,00 Buchlovice 7 60.352,00
�astkov 0 0 �astkov 0 0
Hluk 31 100.000,00 Hluk 27 110.230,50
Host�jov 1 3.050,00 Host�jov 1 3.834,50
Hušt�novice 2 13.711,00 Hušt�novice 2 17.829,00
Jalubí 8 22.494,50 Jalubí 8 32.910,00
Jankovice 1 7.012,00 Jankovice 2 7.746,00
Kn�žpole 3 22.282,50 Kn�žpole 3 27.527,00
Kostelany nad.Mor. 3 14.033,50 Kostelany nad Mor. 3 24.611,50
Košíky 4 6.487,00 Košíky 3 6.907,00
Kudlovice 6 15.678,00 Kudlovice 6 19.675,00
Kunovice 13 94.057,50 Kunovice 15 124.580,50
Medlovice 1 7.466,00 Medlovice 1 8.487,00
Mist�ice 6 23.156,00 Mist�ice 6 30.525,00
Modrá 4 14.176,50 Modrá 4 16.262,00
Nedachlebice 3 18.573,00 Nedachlebice 3 25.164,00
Nedakonice 4 29.046,00 Nedakonice 5 35.527,00
O�echov 2 15.661,00 O�echov 2 19.307,00
Ostrožská Lhota 9 26.767,00 Ostrožská Lhota 12 34.382,00
Ostrožská N.Ves 16 33.300,00 Ostrožská N.Ves 7 44.507,00
Osv�timany 2 15.640,50 Osv�timany 2 16.240,00
Podolí 1 12.765,00 Podolí 3 13.509,50
Polešovice 10 30.172,50 Polešovice 11 47.388,50
Popovice 4 12.920,00 Popovice 3 24.404,50
Salaš 2 6.806,50 Salaš 2 9.314,00
Staré Hut� 0 0 Staré Hut� 0 0
Staré M�sto 18 119.609,50 Staré M�sto 18 139.500,00
St�íbrnice 1 5.042,00 St�íbrnice 1 6.929,50
Stupava 0 0 Stupava 0 0
Sušice 2 9.138,00 Sušice 4 12.719,50
Svárov 3 5.010,00 Svárov 3 6.487,00
Topolná 8 34.828,00 Topolná 9 43.946,00
Traplice 2 7.977,00 Traplice 4 18.666,00
Tu�apy 1 7.140,00 Tu�apy 1 10.910,00
Tupesy 7 24.509,00 Tupesy 6 29.176,50
Uh. Hradišt� 33 193,485,50 Uh. Hradišt� 39 267.313,80
Uh. Ostroh 10 58.191,50 Uh. Ostroh 7 71.311,50
Újezdec u Osv�t. 1 5.653,00 Újezdec u Osv�t. 1 7.152,00
Vážany 3 8.712,50 Vážany 1 11.849,50
Velehrad 8 23.582,00 Velehrad 6 30.272,00
Zlámanec 2 7.025,00 Zlámanec 2 10.131.50
Zlechov 8 30.725,00 Zlechov 8 44.616,80
Celkem 285 1.313.335,50 Celkem 284 1.717.586,10
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Kvalita  vody  z vodovodního  řádu  v  Boršicích
Na  žádost obecního  úřadu  nám  vedoucí  laboratoře  Slováckých  vodovodů  a  kanalizací  Ing. Renata  Jordánová  

zaslala  oficiální  protokol s výsledky  analýz  vody, kterou  domácnosti  naší  obce  odebírají  z vodovodu.
Dále  je  na  obecním  úřadu  prohlášení , že  voda  dodávaná  Slováckými  vodárnami  a  kanalizacemi  Uherské  Hradiště  

odpovídá  všem  požadavkům  Vyhlášky  252/2004Sb.  a  vyhovuje  všem  hygienickým  limitům. Jak  se  v protokolu  uvádí, 
vysoká  tvrdost  vody  je  dána  geologickým  podložím  a  nelze  ji  daným  typem  úpravy  snížit.

�íslo rozb.     Odb�rové místo  Datum odb.     Datum      Odebral
  114/04    P   Boršicevodojem 2x250 m3   21.01.2004  Bouchal Milan dle SOP 1-odb�r
  683/04    P   Boršicevodojem 2x250 m3   25.02.2004   Doležalová Jarmila dle SOP 1-o
  1782/04   P   Boršicevodojem 2x250 m3   19.04.2004   Bouchal Milan dle SOP 1-odb�r
  3527/04   P   Boršicevodojem 2x250 m3   19.07.2004   Doležalová Jarmila dle SOP 1-o
  5403/04   P   Boršicevodojem 2x250 m3   10.11.2004   Šilc Roman dle SOP 1-odb�r vz

  Ukazatel  Jednotka  114/04  683/04  1782/04     3527/04     5403/04    
  21.01.04   25.02.04   19.04.04   19.07.04   10.11.04   Vyhl. 252/2004

  Enterokoky  KTJ/100 ml  0  0  0  0  0  0NMH
  Po�ty kolonií p�i 22 C  KTJ/1 ml  0  0  0  1  0  200MH
  Po�ty kolonií p�i 36 C  KTJ/1 ml  0  0  0  0  0  100MH
  Koliformní bakterie  KTJ/100 ml  0  0  0  0  0  0MH
  Escherichia coli  KTJ/100 ml  0  0  0  0  0NMH
  Clostridium perfringens  KTJ/100 ml  0  0MH
  Mikroorganismy živé jedinci/1 ml  0  0  0  0  0  0MH
  Mikroskop. obraz-po�et or jedinci/1 ml  0  0  0  0  0  50MH
  Mikroskop. obraz-abiosest  %  1  1  1  1  10MH
  Chlor volný  mg/l  0.30  0.40  0.15  0.28  0.30  0.30MH
  Pach p�ijatelný  MH
  Pach  stupe�  1  1  2MH
  Barva  mg/l Pt  5  5  5  5  20MH
  Zákal  ZFn  <1  <1  <1  <1  <1  5.0MH
  pH - reakce vody  7.6  7.6  7.5  7.5  7.5  6.5 - 9.5MH
  Konduktivita  mS/m  114  116  117  119  125MH
  CHSKMn  mg/l  0.8  0.4  0.7  0.5  3.0MH
  Tvrdost celková  mmol/l  5.4  5.4  5.6  5.6  2.0 - 3.5DH
  Vápník  mg/l  148  156  156  149  40 - 80DH
  Ho��ík  mg/l  40.6  37.6  41.0  44.6  20 - 30DH
  Amonné ionty  mg/l  <0.05  <0.05  <0.05  <0.05  0.50MH
  Dusitany  mg/l  <0.02  <0.02  <0.02  <0.02  0.50NMH
  Dusi�nany  mg/l  25  19  23  23  50NMH
  Chloridy  mg/l  76  70  74  75  100MH
  Sírany  mg/l  144  192  184  149  250MH
  Fluoridy  mg/l  0.3  1.5NMH
  Celková acidita - ZNK-8,3  mmol/l  0.58  0.64  1.68  0.46
  Celková alkalita - KNK-4,5  mmol/l  7.9  7.0  8.0  7.9
  NEL  mg/l  <0.049
  Kyanidy  mg/l  <0.002  0.050NMH
  Huminové látky  mg/l  <1.00
  Absorbance-254 nm  0.018  0.021  0.022
  Železo  mg/l  0.02  <0.02  0.07  <0.02  0.11  0.20MH
  Mangan  mg/l  <0.030  <0.030  <0.030  <0.030  <0.020  0.050MH
  Rtu�  µg/l  0.4  1.0NMH
  Kadmium  µg/l  <1.2  5.0NMH
  Olovo  µg/l  <3  25NMH
  M��  µg/l  <10  1000NMH
  Chrom  µg/l  <4
  Arsen  µg/l  <1  10NMH
  Selen  µg/l  1  10NMH
  Antimon  µg/l  <0.5  5.0NMH
  Beryllium  µg/l  <0.2  2.0NMH
  Hliník  mg/l  <0.01  0.03  0.01  <0.01  0.20MH
  Bór  mg/l  0.1  1.0NMH
  Bromi�nany  µg/l  <6  25.000

Zkušební protokol
Zákazník : Ostatní ÚV a zdroje - Uh.Hradišt�

Výsledky analýzy :

Slovácké vodárny a kanalizace, a.s., Za Olšávkou 290, 686 36 Uh. Hradiště, tel.: 572 530 276, fax: 572 551 118
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K letošnímu  výročí osvobození obce by obecní 
úřad  chtěl  uspořádat výstavu dobových  materi-
álů, jako  např. fotografie, tiskoviny  apod. Touto 
výstavou  chceme  obohatit  program  oslav.  

Jelikož se z doby války takových materiálů  za-
chovalo málo, prosíme  občany, kteří  takovéto  ma-
teriály  doma  mají, zda  by  byli  ochotni  nám  je 
oproti  podpisu  zapůjčit  k vystavení. 

Tyto  historické  dokumenty  můžete  předat  na  
podatelnu  obecního úřadu, kde všem bude vysta-
veno  jednoduché potvrzení o převzetí. Všechny  
zapůjčené  materiály budou všem  v pořádku  vrá-
ceny.

Děkujeme  vám  předem  za  pochopení. 
  Bronislava  Otrusinová

  Ukazatel  Jednotka  114/04  683/04  1782/04     3527/04     5403/04    
  21.01.04   25.02.04   19.04.04   19.07.04   10.11.04   Vyhl. 252/2004

  Benzo(a)pyren  ng/l  <10.0
  Benzo(b)fluoranten  ng/l  <9.0
  Benzo(k)fluoranten  ng/l  <9.0
  Benzo(ghi)perylen  ng/l  <10.0
  Indeno(1,2,3-cd)pyren  ng/l  <10.00
  suma vybraných PAU  ng/l  0  100NMH
  Benzen  µg/l  <0.2  1.0NMH
  1,1,2,2-tetrachlorethen  µg/l  <1  10NMH
  1,1,2-trichloreten  µg/l  <1  10NMH
  1,2-dichlorethan  µg/l  <1.0  3.0NMH
  alfa - HCH  µg/l  <0.010  0.10NMH
  Hexachlorbenzen  µg/l  <0.01  0.10NMH
  Lindan (gama-HCH)  µg/l  <0.010  0.10NMH
  Aldrin  µg/l  <0.01  0.03NMH
  Dieldrin  µg/l  <0.01  0.03NMH
  p,p´- DDE  µg/l  <0.01  0.10NMH
  p,p´-DDD  µg/l  <0.01  0.10NMH
  p,p - DDT  µg/l  <0.01  0.10NMH
  Heptachlor  µg/l  <0.01  0.03NMH
  Heptachlorepoxid  µg/l  <0.01  0.03NMH
  Pesticidní látky celkem  µg/l  <0.05  0.50NMH
  Celk. objem. aktivita alfa  Bg/l  0.07
  Celk. objem. aktivita beta  Bg/l  0.09
  Objem. aktivita radonu 222  Bg/l  5.34
  Chloroform  µg/l  1  30MH
  Bromoform  µg/l  7.30
  Dibromchlormetan  µg/l  8.60
  Bromdichlormetan  µg/l  <2.00
  Suma trihalogenmetany  µg/l  17  100NMH
  Chlorethen (vinylchlorid)  µg/l  <0.2
MH – mezní hodnota    NMH – normovaná mezní hodnota     DH – doporu�ená hodnota 

Nejistoty m��ení jsou v laborato�i známy a jsou k dispozici na požádání zákazníka. 

Za správný a reprezentativní odb�r vzorku ru�í osoba, která vzorek odebrala. Platnost analýzy je omezena pouze na
vyšet�ovaný vzorek. Tento protokol smí být použit pouze jako celek, jinak pouze se souhlasem laborato�e.
Laborato� je držitelem Osv�d�ení o správné �innosti laborato�e �. 288 ud�leného St�ediskem pro posuzování
zp�sobilosti laborato�í ASLAB VÚV T.G.M. Praha a registrována pod �. 4049 s platností do 30. 11. 2006.

Stav obyvatel  za rok 2004
K 1. lednu 2004 měla obec Boršice 

  2225 obyvatel
  1098 mužů
  1127  žen

Během roku 2004 se přihlásilo 
 do obce 36 občanů
 odhlásilo se 29 občanů
 narodilo se 8 dětí
 zemřelo 23 občanů

K 31. 12. 2004 měla obec Boršice
  2217 občanů
          z toho 1100 mužů
  1117 žen 

Uvnitř obce se přestěhovalo  11 občanů.
16 občanů z naší obce uzavřelo sňatek.
Matrika Boršice vyřizovala 5 sňatků – všechny tyto sňatky 
byly v kostele.
Obec má nejvyšší přidělené č.p. 729. Mimo to má obec  přidě-
leno 99 čísel evidenčních /podnikatelské objekty, garáže, atd./.

Protokol vystaven dne: 07.03.2005    Vedoucí laboratoře: Ing. Renata Jordánová
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Obecní úřad dě-
kuje  touto cestou 
všem, kteří jakouko-
liv formou  přispěli 
ke zdárnému průbě-
hu plesu. Poděkování 
patří všem   krojo-
vaným účastníkům, 
dárcům tomboly, 
Varmužově pekárně  
za  pečivo, členům SK 
za vzornou obsluhu v 
bufetu a dalším, kteří  
ples organizačně za-
jišťovali.

Krojový  ples  2005 
Postřehy z II. Krojového plesu OÚ
Boršice 22.ledna 2005.

V 19.30 hod. vcházíme do sálu v Boršicích. Ve vstupu nás vítá 
dvojice krojovaných šohajů a nabízí štamprli slovácké medicíny. 
Pozornost pořadatele.

Platíme vstupné, 50,- Kč za 1 osobu. No, na takovou společen-
skou akci vstupné takřku symbolické.

Sál dokonale připraven. Na stolech koláčky, pečivo a také se-
znam dárců tomboly.

V podloubí stojí „v pozoru  správce kulturního domu“ připra-
ven udělat co bude potřeba k vylepšení či podat hostům patřičnou 
informaci.

V sále sedí něko-
lik manželských párů 
a postávající skupinky 
krojovaných chlap-
ců a děvčic. Zřejmě 
členové folklorního 
souboru Pentla.

Boršičanka hraje 
ryčnou a jadrnou pol-
ku a v tom přichází 
pan starosta s man-

želkou. Jak jinak, než v kroji. Nu, pan starosta, žádné překvapení, 
vždyť je to staré „Slovačisko“, (myšleno v používání lajblu). Za to 
paní starostová - nažehlená jupečka, sukně do zvonu či džbánku, no 
paráda. Ač babička, děvče jak z krojové předlohy.

A přichází paní místostarostka s manželem. Paní taktéž nažeh-
lená, našířená, děvče k „pomilování“. 

Začínají přicházet další páry krojovaných manželů střední ge-
nerace. A i mladí v párech i sólo. Ženy ve fěrtouškách, brokátech i 
ornátech. Muži v nohavicích a lajboch. 

Nuž ženy!  Je to hezké a chvályhodné, nastrojit se do sukní. Leč 
všechno má svá pravidla. Není to ono. Co nejširší a co nejkratší, 
(moc spodňáků). Sukně a celá sestava má tvořit formu zvonu nebo 
džbánku a krýt horní partii dolních končetin až mírně pod koleno.
Nejsem takový moralista, abych se rád nepodíval na hezké ženské 
nožky a třeba i trochu výš. Ovšem pravidlo je pravidlo. Všechno 
chce své.

Boršičanka hraje a hraje. Jen několik párů se oddává tanci a jen 
zvolna se plní parket. To snad provokuje nejstaršího hosta plesu 
téměř 86-ti letého a vyzývá k tanci mladou dámu a už to frčí. Další 
tanec, samé mladé hezké ženy. Inu mlsoň.

Když začíná zábava gradovat, přichází také pan farář. Patřičně 
oblečen, no prostě fešák. Proto se nedivme, že ho berou děvčata 
do tance a jak mu to pane šlo, a jak mu to slušelo. Hezky se baví a 
proč ne?

Slavnostní nástup krojovaných, defilé. Vidíme směs barev  a  
krojů. Převážně boršické, pak něco z Buchlovic, Hané, Veselska, 
Valašska i Velický se tam objevil. Odhadem 60 krojovaných, což je 
v dnešní době na Boršice slušné.

Také Pentla přišla se svou „troškou“ do mlýna. Vystoupení 
výborné. Je znát pečlivou přípravu. Cimbálová muzika na svůj vě-
kový průměr až udivující. Myslím, že je perspektivní a má budouc-
nost. Jen vydržet. Vedoucí Pentle pan Piluša se jenom spokojeně 
usmívá a dodává: děcka jdou do toho s radostí a chutí, což je velmi 
důležité.

Boršičanka se svými sólisty a zpěváky  plní přání pana starosty, 
aby navodila pravou atmosféru plesu. A to se skutečně daří. Ti, 
co říkáte, že máte rádi dechovku a  nebyli  jste  tam, máte velkou 
škodu. Bylo radost poslouchat sólová vystoupení jak klarinetistů, 
tenorů, trumpet-křídlovek, tak zpěvaček a zpěváků. Zvláště pak 
evropského krále trumpety, Vlado Kumpána. 

Ples takový jak má být, až na malou účast civilistů. Copak je 
150 – 200 lidí na Boršice. Kde jsou ty časy, kdy účast  činila na 500 
až 700 účastníků.

A kde byli členové rady obce a další zastupitelé obce? Či snad 
to byl ples jen starostův a zaměstnanců obecního úřadu? Kde byli ti, 
kteří říkají, ustup všecko zastaralé a dejte prostor mladším. Prostoru 
je dost, jen chtít  a  využít ho. 

V pondělí otvírám „Dobrý den s kurýrem“ a žasnu. Ve vyprázd-
něném sále klečí skupina mladých civilistů s krojovanými. To 
děkují za vydařený ples a nebo  se modlí ranní modlitbu, zvanou 
klekání? Pan starosta zezadu pozoruje a v duchu si říká, „to máme 
hodnou a zbožnou mládež“. Či ne?

Vám pane starosto a celému ansáblu obecního úřadu děkuji ne-
jenom za ples, ale i za besedu nás dříve narozených a za Vánoční 
koncert s Mistříňankou. Přeji Vám všem při řízení naší obce stálé 
zdraví a dobré nervy. 

Trávníček Cyril, druhý nejstarší host plesu
Foto: Pavel Princ
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Rodičovský ples 
  „Už je to za námi“ vydechli jsme si všichni po vystoupení, 

ale zároveň jsme byli plni radosti a velmi spokojeni, že se nám to 
takhle povedlo.

Pečlivé přípravy začaly začátkem školního roku. Osmáci přijali 
svůj úkol ochotně.

Deváťáci i přes své nabité dny, přeplněné myšlenkami na školu, 
učení a hlavně přijímací zkoušky, přicházeli jen ojediněle.

Po krkolomných 
začátcích, kdy jsme 
si pletli levou nohu s 
pravou, se postupem 
času vše zlepšovalo. 
Zanedlouho jsme se 
naučili polku, čaču, 
blues, ale na valčíku 
jsme ztroskotali. 

První zkouška na-
stala při vystoupení 
pro důchodce. Tam 

jsme měli předvést to, co jsme se za tu dobu naučili, ale bohužel se 
nám to nepovedlo podle našich představ.

To hlavní a důležitější nás teprve čeká.
Pak přišel den  D.  Den přeplněný emocemi a strachem. Den 

jako každý jiný, až na očekávaný večer.  Všechno začalo hromad-
ným srazem všech tanečníků.

Kulturní dům se postupem času naplňoval přicházejícími lidmi, 
z čehož rostla velká nervozita.

Pak přišla 21. hodina, hodina polonezy. Posledním úderem 
zvonu vyšel první pár a za ním všech patnáct zbývajících.  Chůze 
dopadla dokonale, ale nezapomeňme ještě na valčík.

Ten přes velkou trému dopadl skvěle. Tenhle výstup před vel-
kým obecenstvem nás uklidnil. Jakmile jsme dorazili do chodby, 
hned si nás odchytli tatínkové a maminky a začaly létat blesky. Zís-
kaly se nesmírně krásné fotografie, na kterých bezpochyby kralují 
děvčata. Když se doblýskalo, tak jsme se vzdálili od rodičů a začali 
se bavit.

Hrály se známé hity, ale i starší nezapomenutelné trháky. Čas 
tak ubíhal rychle, že jsme málem zapomněli na další připravené 
vystoupení. 

Ve 22.30 hod. jsme šli opět na taneční parket, ale s menší změ-
nou - spadla z nás tréma.  Sklidili jsme velký úspěch a  všichni nám 
tleskali.  

Hodiny utíkaly tak rychle, že jsme se ani nenadáli a ples pomalu 
končil. Tenhle večer pro nás skončil s velkou pýchou, nadšením a 
nezapomenutelným obrázkem nastrojených děvčat. 

Mrzí mě, že takhle prožitých večerů je málo, ale nebojme se, 
další rodičovský ples bude snad i příští rok. 

Tímto článkem chci poděkovat pedagogům za jejich trpělivost 
při nácviku a všem dívkám, které to s námi hochy vydržely. 

 Petr Výstup, žák 9. B
                                     

Informace o účasti žáků ZŠ Boršice 
na soutěžích

Okresní kolo olympiády v českém jazyce
Dne 2. 3. 2005 proběhlo v Uherském Hradišti okresní kolo 

olympiády v českém jazyce. Soutěže se zúčastnilo celkem 56 
soutěžících. Z naší školy se jednalo o dívky 9. tříd Veroniku Do-
ložílkovou (9.A) a Alenu Knapovou (9.B). Ve velké konkurenci 
se Veronice Doložílkové podařilo obsadit 11. - 18. místo, Aleně 
Knapové 35. - 40. místo. ZŠ Boršice by tímto chtěla oběma dív-
kám pogratulovat k velmi pěknému umístění a poděkovat jim za 
reprezentaci naší školy.

Pythagoriáda
V únoru proběhla na ZŠ Boršice matematická soutěž Py-

thagoriáda. Zúčastnilo se jí celkem 21 žáků šestých  a 9 žáků 
sedmých tříd. V první kategorii se na 1. místě umístil Ondřej Jí-
lek, na 2. místě Andrea Havlová a Viktor Tomešek a na 3. místě 
Tereza Klučková a Filip Pražák.

Mezi žáky 7. tříd zvítězil Josef Krpálek, za ním skončil Zde-
něk Holomčík a o třetí místo se dělila skupina žáků Jana Veselá, 
Marek Klučka a Patrik Helia. Všem žákům, kteří se zapojili do 
této matematické soutěže, blahopřejeme.

Matematická olympiáda
V únoru proběhla matematická olympiáda – soutěž pro žáky 

vyšších tříd. O náročnosti této soutěže svědčí velká účast žáků 
gymnázií a matematických tříd. Naši školu reprezentoval Petr 
Výstup, kterému bychom chtěli tímto poděkovat.

Sbírka  pro  Asii
  Žáci  a  pedagogové  boršické  školy  nezůstali  lhostejní  k 

obrovskému  neštěstí, které  se  odehrálo  26.12.2004  v jihovýchod-
ní  Asii, kdy  velkou  část  území  zničily  vlny  tsunami  vyvolané  
silným  zemětřesením.Neštěstí  si  vyžádalo  tisíce  lidských  životů, 
zraněných   a  obrovské  materiální  škody.

Rozhodli  se  velmi  rychle – 14.  ledna  2005  uspořádali na  
dolní  škole  prodejní  výstavu  svých  výtvarných  prací  a  výtěžek  
z  této  humanitární  akce  zaslali  na  účet  Adry. 

Celková  vybraná  částka   činila  13  568,50 Kč. 
Všem  -  organizátorům  i  dárcům  patří  upřímné  poděkování. 
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Krátké ohlédnutí za loňským rokem.
Vzhledem k tomu, že uzávěrka posledního čísla zpravodaje 

probíhala v době, kdy se nám ještě ozývali sponzoři, nemohli 
jsme poděkovat v období Vánoc a proto tak činíme dodatečně.

ZA POSKYTNUTÍ 
SPONZORSKÉHO DARU NA VÁNOCE, 

PATŘÍ DĚTSKÝ ÚSMĚV 
JAKO PODĚKOVÁNÍ

NÁSLEDUJÍCÍM FIRMÁM 
A PODNIKATELŮM:

Finanční částku v celkové hodnotě 45.400 Kč věnovali:
Stavby, s.r.o Zapletal, Cipres filtr. s.r.o Brno, MKD CK 

TRANS, s.r.o Kolaja, Rogat, s.r.o Gabriel, MEGASTRO 
CZ, s.r.o Skalka, Lékárna paní Ryndová , Moravskoslezské 
drátovny, s.r.o Boršice, Peveko s.r.o Boršice, VTP, s.r.o Ča-
gánek, Autodoprava Patka, A + BX OKNA Gabriel, 5M s.r.o 
Boršice, Průmyslové zboží Heliová,   Talák – St. Město, Au-
todoprava Sehnal, Trafika Havlová, Bar „U eskymáka“Svo-
boda, Kavárna Beseda, Izoterm Šoustek, Stolařství Vavřiník, 
Stolařství Hulín, Elektroinstalace Wunderlich

Nepeněžitý dar v částce 1.800 Kč/dětské peřinky, batohy/ 
věnovali:

Maltek- pan Malina, Nibotex – paní Niklová.
Dagmar Žajdlíková, MŠ Boršice

„PASTELKA“ 
 výtvarný kroužek MŠ Boršice

Od začátku školního roku 2004/2005 pracuje v naší MŠ výtvar-
ný kroužek – Pastelka. Cílem Pastelky je nabídnout dětem ještě 
větší možnost výtvarného vyjádření při práci s různým materiálem 
a výtvarnými technikami.

Zájem dětí o výtvar-
né činnosti je velký. Do 
Pastelky chodí 17 dětí 
z mladšího oddělení a 
13 z předškolního oddě-
lení. Dovednost i snaha 
dětí docílit co nejlepšího 
výsledku je individuál-
ní. Můžeme však říci, že 
v MŠ máme opravdu ši-
kovné děti. Svědčí o tom 
i účast na výtvarných sou-
těžích, např. „Sport očima 
dětí“, která se uskutečnila 
v Uherském Hradišti. 
Kroužek Pastelka i ostatní 
děti z naší MŠ přispěly 
k úspěšné realizaci pro-
jektu „Pomoc postižené Asii“ pořádaného  ředitelstvím ZŠ v Bor-
šicích. S obrázky dětí se setkávají rodiče na nástěnkách ve školce. 
Občané Boršic je mohou pak zhlédnout ve skříňce MŠ, umístěné 
na návsi.

K uspokojení touhy dětí po výtvarném projevu, s využitím pro 
ně tak lákavých barev, pastelek a štětců, vede velmi dobré mate-
riální vybavení MŠ, podporované sponzorskými dary i obecním 
úřadem. Skutečnost, že děti mohou pracovat v kvalitně zařízených 
výtvarných koutech není na jiných MŠ samozřejmostí.

Věřme, že práce ve výtvarném kroužku bude přinášet dětem 
radost, rozvíjet jejich pevnou vůli i zdravé sebevědomí při pohledu 
na výsledek svého snažení.

Lze si jen přát, že se nám podaří zasít semínko budoucího zájmu 
a některé z našich dětí bude mít chuť věnovat se „výtvarničení“ i 
v dalších letech.

Irena Taláková, učitelka MŠ Boršice

Poděkování 
Maminky  z ulice  Dlouhá  a  okolí děkují  panu  Josefu  Čevelovi, 

který  ve  svém  volném  čase  zapřahá  svého  koníka  a  vozí  děti  na  sáňkách.
Zapřáhne  sáně, boby  a  už  to  frčí. Odměnou  je  mu  dětský  smích  a  radostné  ohýnky  v dětských  očích. 

Takže  ještě  jednou  -  mockrát  děkujeme! 
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Pozvánka 
Základní  organizace  českého  zahrádkářského  svazu  v Boršicích  

zve  všechny  příznivce  vína  na  

tradiční  Velikonoční  košt  vína, 
který  se  koná  v neděli  27.3.2005.

Začátek  v 10.00 hod. 
Občerstvení  zajištěno, od  13.00  hod  hraje  cimbálová  muzika.

Na  vaši  účast  se  těší  boršičtí  vinaři, 
kteří  touto  cestou  zároveň  děkují  všem, 

kteří  svými  vzorky  přispěli k obohacení  letošní  výstavy.

TOM Kamzík Boršice 
oslaví v březnu 2005 

30.výročí založení oddílu.
Bylo o nás již hodně napsáno a nechci se opět po letech opako-

vat. Chtěli bychom uspořádat takové malé setkání, spojené s pro-
hlídkou kronik pro všechny členy TOM Kamzík, kteří prošli tímto 
30tiletým obdobím a všem příznivcům našeho oddílu, kteří byli 
v první řadě rodiče dětí. Nazveme tuto akci DEN OTEVŘENÝCH 
DVEŘÍ. Tato akce by se konala v prostorách naší klubovny, kde 
bychom si vzájemně mohli popovídat.

Dále uspořádáme pochod k prameni Dlouhé řeky a autobusový 
zájezd do Ostravice s výstupem na Lysou horu. Zde byl počátek 
založení našeho oddílu v roce 1975. Tady jsme se v zimním obdo-
bí pokoušeli o dobytí Lysé hory s dětmi ročník 1962 ze 7. tříd na 
lyžařském výcviku v Ostravici. Přesné termíny těchto akcí ještě ne-
známe, ale bude to asi květen a červen. Všechno včas oznámíme.

Nynější členové se budou na vás všechny moc těšit a doufá-
me, že si přijdete pokecat s babičkou Saxanou, která si moc ráda 

zavzpomíná na krásné společné 
chvíle strávené v přírodě po ce-
lých třicet let.

Na všechny akce Vás zvou 
vedoucí TOM Kamzík

Hasiči včera a dnes
V minulém roce si náš sbor připo-

mněl 110. výročí založení. Bohužel 
větru dešti už neporučíme, a tak pod 
hustými přívaly deště sešlo z pěkného 
odpoledne naplněného ukázkami his-
torické ,ale i nejmodernější hasičské 

techniky. Naše výročí pocítila také hasičská zbrojnice, které přišla 
vhod oprava střechy, fasády a malá zasedací místnost. Za obě chce-
me velmi poděkovat obecnímu úřadu a velké píli členů sboru, kteří 
ve svém volném čase bezplatně odpracovali na opravě zbrojnice a 
údržbě již přesluhující požární techniky stovky hodin. 

Po několikaleté přestávce se také opět rozběhla práce s mládeží. 
Věříme, že pestrým programem skládajícím se z nepřeberného re-
pertoáru tréninků, oddílových schůzek, ale i exkurzí a výletů udrží-
me ve sboru  co největší počet dětí. Letos naše nejmladší čeká série 
závodů, ve kterých jistě zúročí mnoho hodin poctivého tréninku.

Určitě si říkáte, že mít ve vesnici hasičský sbor, který má pěkně 
zrekonstruovanou zbrojnici, umí ohlídat máj, uspořádat zábavu, 
či závody, je chvályhodné, ale pořád jaksi nenaplňující základní 
funkci. Abychom se stali skutečně platným sborem obstarávajícím 
požární ochranu v naší obci, zahájili jsme od letošního roku pra-
videlnou odbornou přípravu, doplněnou praktickým výcvikem a 
ověřovanou taktickými a prověřovacími cvičeními. Zavedli jsme 
nový svolávací systém, který souběžně při vyhlášení poplachu 
profesionální jednotce v Uherském Hradišti rozešle SMS zprávy 
členům naší zásahové jednotky. Všichni, kteří se nejen v katastru 
Boršice  u  Buchlovic  dostanou do situace vyvolávající potřebu zá-
sahu jakékoliv složky integrovaného záchranného systému, mohou 
bez obav použít jen tísňové linky 112. V součinnosti s radou  obce  
a Hasičským záchranným sborem České republiky jsme přistoupili 
k postupnému nákupu věcných prostředků požární ochrany, kte-
ré jsou pro skutečně funkční  a trvale akceschopnou výjezdovou 
jednotku bezpodmínečně nutné, a na druhé straně neznamenají pro 
obec  velké finanční náklady a neupotřebitelný přepych. Prvním 
úspěchem je zakoupení 3 dýchacích přístrojů, které mimo jiné pro 
naši jednotku představují poprvé za 111 let trvání sboru možnost 
vstupu do objektu, ve kterém probíhá požár. Počínaje letošním ro-
kem chceme zvýšit také naše působení na poli požární prevence. 
Zejména prací s nejrizikovějšími skupinami, kterými jsou z hledis-
ka požární ochrany děti a starší lidé.

I přes všechny změny se ale občané mohou těšit na již zavedené 
stavění a doufejme také i kácení máje, na tolik potřebné sběry sta-
rého železa, na požární sport prezentovaný na okrskové a netradiční 
soutěži doplněné večerní zábavou.    

Naší snahou je v Boršicích představovat takovou organizaci, 
která nebude vnímána pouze jako zábava pro několik málo jedinců, 
ale bude vystupovat jako nepostradatelná složka nejen při mimo-
řádných událostech, ale také při každodenním životě naší obce a 
všech jejich občanů. 

  Kamil  Havlíček – velitel  sboru
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Šachový oddíl Boršice
Od posledního zpravodaje se jako vždy v našem šachovém oddíle 

uskutečnilo velké množství zápasů a šachových turnajů všech kate-
gorií.

Velmi dlouhý výčet je u mládeže a jejich šachových aktivit. S tre-
nérem ing. Stanislavem Volčíkem se v období od října do května účast-
ní téměř každou sobotu nějakého turnaje či přeboru dle jejich šachové 
kalendáře. Do toho je třeba započítat ještě nedělní mistrovská utkání 
v družstvech Boršice C a D.

Z mládežnických turnajů lze vzpomenout 1.kolo Moravského po-
háru v Prostějově, které proběhlo 27.11.2004. Boršice A skončily na 
4.místě a Boršice B na sedmém. Celkem přijatelný výsledek našeho 
„A“družstva, velmi pěkný výsledek „B“ mužstva ( Adam  Gabriel,  
Luděk  Volčík,  Erik Pfeffer,Pavel  Náplava), první tři členové stříbr-
ného družstva na MČR škol 1.-5.tříd, které nebýt posledního kola kdy 
měli za soupeře silné Veselí, tak mohli skončit před naším „áčkem“. 
Pěkný skalp získal Adam Gabriel, když dokázal porazit účastníka MS-
-mládeže v Řecku 2004 nadějného   Vojtu Pláta  a dokonce Karla Kra-
tochvíla z LOKO Brno, který je trenérem tamních žáků a je držitelem 
ELA kolem 1900 bodů. Dále zde byl v prosinci 3. turnaj Velké ceny 
regionu UH, pořádaný v Dolním Němčí. V komorním prostředí jídel-
ny ZŠ za rekordní účasti 80 !!!! dětí potěšilo 1.místo Pavla Náplavy v 
kategorii mladších (neúčast  Dominik Pfeffer-nemoc), ve starších 
umístnění  Petra Náplavy (4.místo),  Adama Ga-
briela (9.místo) a  Luďka  Volčíka (8.místo) 
lze považovat za slušné.Ostatní zůstali za 
svými možnostmi. 

11.prosince 2004 proběhl v Břeclavi vá-
noční turnaj žáků. Rekordních 183 účastníků 
z Moravy, Slovenska a Rakouska museli pořada-
telé už 27. ročníku rozdělit do dvou samostatných turnajů talentů 
do 15 let a naději do 11 let.  V turnaji talentů z boršických zástupců 
skončil nejlépe Václav Fiala na 21.místě. Tomáš Gabriel obsadil 31. 
příčku a Marek Klučka 43. místo. V kategorii nadějí do 11.let obsadil 
Erik Pfeffer 3.místo a Luděk Volčík byl desátý.

V půlce prosince proběhl v Hluku okresní přebor škol. Hrálo se v 
kategoriích střední školy, 6. - 9. třída a 1. - 5. třída. V kategorii 6.-9. 
třída se naši zástupci umístili na 4.místě. Kategorii 1.-5.třída boršičtí 
žáci vyhráli bez ztráty jediného bodu! Navíc loni naše družstvo v téhle 
kategorii obsadilo druhou příčku na přeboru republiky. Letos bude toto 
místo obhajovat  na přeboru, který se uskuteční rovněž v Hluku.

8. ledna proběhlo 1. až 3.krajského přeboru družstev dorostu. Zde 
jsme hráli ve složení Tomáš Gabriel, Erik a Dominik Pfefferovi, Pavel 
Náplava a Marek Klučka. Postupně jsme porazili 4-1 Bojkovice, 3,5-
1,5 Postoupky C a 4-1 Otrokovice. 

V sobotu 15. ledna 2005 se uskutečnilo v sále boršického KD v 
rámci seriálu Moravského poháru mládeže jeho další kolo. Po sedmi-
kolové bitvě zvítězili šachisté ze Zlína. Boršičtí skončili na 10. místě. 
Družstvo hrálo ve složení Stanislav Volčík (11.místo na své šachovni-
ci), Petr Náplava (14.místo), Václav Fiala (7.místo) a Tomáš Gabriel 
(13.místo na šachovnici). Souběžně s tímhle turnajem se v sále usku-
tečnil Grand Prix Zlínského kraje žáků. Zde slavili boršičtí zástupci 
úspěch, když v kategorii H10 obsadili první dvě místa Dominik Pfef-
fer následovaný Luďkem Volčíkem. V kategorii H12 zvítězil rovněž 
boršický hráč Adam Gabriel. Celkem se tohoto velkého turnaje, který 
uspořádal šachový oddíl Boršice, zúčastnilo 170 dětí.

19. ledna 2005 uspořádali Boršice krajský přebor škol. Naše stříbr-
ná čtveřice z loňského MČR dokázala, že to s obhajobou myslí vážně 
a svým výkonem (neztratila ani půl bod) v letošním KP škol naznačila, 
kdo bude patřit k favoritům letošního MČR škol, které se koná (jak 
je již uvedeno výše) v Hluku v měsíci dubnu. Kategorie 1.-5.třída se 
totiž opět stala kořistí družstva Boršic ve složení Adam Gabriel, Lu-
děk Volčík, Erik a Dominik Pfeffer. Navíc všichni čtyři vyhráli i své 
šachovnice. Kategorie 6.-9.třída měla rovněž zástupce z Boršic, ale 
v silné konkurenci obsadili až poslední osmé místo.

V sobotu 22. ledna 2005 proběhla v Napajedlích Velká cena regi-
onu Uherské Hradiště. V obou kategoriích zaznamenal náš šachový 
oddíl úspěch, když v mladších žácích zvítězil Dominik Pfeffer, třetí 

byl Pavel Náplava. Ve starších zvítězil rovněž boršický hráč Adam 
Gabriel, pátý byl Václav Fiala následovaný Luďkem Volčíkem.

29.ledna 2005 proběhlo 4.-6.kolo krajského přeboru družstev 
dorostu. Družstvo Boršic ve složení Tomáš Gabriel, Pavel Náplava, 
Radek Bernatík, Marek Klučka a Petr Janska prohrálo 2-3 s Kroměříží, 
3,5-1,5 se Starým Městem C a porazilo 4,5-0,5 Holešov.

Za účasti 112 žáků proběhlo v sobotu 26.února 2005 v Boršicích 
finále Velké ceny regionu UH. Mezi staršíma žákama byl z našich nej-
lepší Petr Náplava na 2.místě a Václav Fiala na 5.místě. Adam Gabriel 
byl šestý, Erik Pfeffer osmý a Luděk Volčík devátý. V mladších žácích 
zvítězil domácí Pavel Náplava a třetí byl Dominik Pfeffer. Dále se 
umístil devátý Petr Janska, patnáctý Martin Polášek a 22. místo obsadil 
Petr Hanák.

Krajská Grand Prix v Rožnově pod Radhoštěm, která se konala 
19.2.2005 se stala koncertem boršických šachistů. Z šesti možných 
medailí získali pět. V kategorii H10 zvítězil Luděk Volčík a třetí byl 
Dominik Pfeffer. V kategorii H12 jsme obsadili první tři místa. Zvítě-
zil Erik Pfeffer, druhý Byl Adam Gabriel a třetí Pavel Náplava.

5. března 2005 proběhl v kulturním domě v Boršicích okresní pře-
bor žáků do 16. let. V kategorii H10 byl náš zástupce Petr Janska na 
pěkném druhém místě. V kategorii H12 patřilo druhé místo domácímu 
hráči Pavlu Náplavovi. V kategorii H14 zvítězil boršický Adam Gab-
riel a úspěšně jsme si počínali i v kategorii H16, kde boršický Václav 

Fiala obsadil 2.místo.
Jistě zde nebyly vyjmenovány všechny akti-

vity žáků. Jenom tohle uvedené ale musí stačit 
k vytvoření si obrázku, kolik práce se za tímto 
úspěchem skrývá v podání jejich trenéra ing. Sta-

nislava Volčíka.
Když je zde řeč o trenérech, je třeba vzpome-

nout i vynikající práci boršického hráče ing. Vratisla-
va Hory, který za svou dlouholetou trenérskou práci 

získal nedávno ocenění Trenér roku 2004 v okrese Uherské Hradiště. 
Rovněž zaznamenal úspěch i v rámci celého Zlínského kraje, kde 
obsadil druhé místo jenom těsně za trenérem zlínských extraligových 
hokejistů.

Nakonec ještě malé shrnutí mistrovských soutěží družstev. V 2.
moravskoslezské lize, která je třetí nejvyšší soutěží v České republi-
ce se naše družstvo nachází 2 kola před koncem soutěže na 9.místě. 
Protože v téhle soutěži, kde je celkem 12 družstev sestupují posled-
ní tři, je třeba ještě získat nějaké body, abychom si zajistili udržení. 
Předpoklady jsou dobré, protože hrajeme s relativně slabšími soupeři 
(Staré Město C a Kroměříž C). Hodně taky bude záležet v jaké sestavě 
se nám podaří nastoupit. V dřívějších kolech jsme měli velmi blízko 
k poražení i velmi silných a favorizovaných soupeřů. Bohužel ne vždy 
se nám daří vlivem různých okolností nastupovat v nejsilnější sestavě. 
Naši hráči bývají časově zaneprázdněni či mají povinnosti i v jiných 
šachových klubech. V téhle silné soutěži máme velmi dobrého domá-
cího hráče I ng. Františka Křížka, který zde poráží soupeře, o kterých 
se ostatním hráčům může jenom zdát.

Boršice B si konečně probojovaly postup z regionálního přeboru 
1.třídy do krajského přeboru, odkud před třemi lety sestoupily. Roz-
hodlo o tom až poslední kolo vítězstvím Boršic B s Vlčnovem 5,5-2,5 
a těsnou prohrou Boršic C s Mařaticemi 3,5-4,5, které byly druhými 
aspiranty na postup a tím jim naše céčko sebralo potřebné body na skó-
re. Přitom již kolo před tímto rozhodujícím si mohlo naše B družstvo 
postup zajistit, když právě s Mařaticemi hrálo. Jenomže prohráli po 
ostudném výkonu některých hráčů 3-5. Na poslední kolo s Vlčnovem 
museli tedy nastoupit všichni hráči z A družstva, kteří jsou i na soupis-
ce Boršic B, aby se vítězství pojistilo (tedy hlavně ing. Hora a Skalka). 
Za družstvo C zase musel nastoupit velmi dobře hrající Ladislav Šebe-
la, který se blýskl pěkným výkonem v zápasech A družstva.

Obětavě se k nastalé situaci, kdy v jeden den nastupovala tři druž-
stva Boršic a byli potřební všichni domácí hráči, zachoval Pavel Frý-
bort, který sehrál také několik zápasů v družstvu Boršice A.

V poslední soutěži - regionálním přeboru 2.třídy - si naše družstvo 
D vede velmi dobře, když je před posledním kolem baráže na prvním 
místě. V neděli  13.3.2005  družstvo  D zvítězilo.

 Michal  Havránek
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Vážení občané, příznivci kopané
V průběhu letošní zimy došlo v SK Boršice, oddílu ko-

pané, k několika změnám. Valná hromada dne 9. ledna 2005 
zvolila nové členy výboru klubu a schválila koncepci rozvoje 
kopané pro následující období. Předsedou SK Boršice se stal 
pan Vladimír Varmuža, místopředsedou byl zvolen pan Petr 
Gottwald. Sekretářem klubu je nadále pan Vojtěch Mikulka. 
Činnost hlavního pořadatele domácích utkání bude vykonávat 
pan Vítězslav Martinák st. Sportovním manažerem byl zvolen 
Jan Kuzma, činnost organizačních pracovníků zajišťují Pavel 
Trávníček a Marian Vařečka. K prvnímu mužstvu přišel nový 
trenér pan Pavel Šimeček z Kyjova, v realizačním týmu budou 
mužstvo podporovat vedoucí mužstva pan Antonín Cileček a 
pan Josef Chlup.   

Klub se v zimním období soustředil na vytvoření druž-
stva schopného dohrát krajský přebor. Přišlo několik posil, 
s jejichž pomocí by mužstvo mělo začít bodovat. Cílem celé 
jarní části soutěže je postupně ustálit kompaktní celek, který obstojí 
v nadcházející sezóně 2005/2006. 

Výbor klubu děkuje obecnímu úřadu a všem sponzorům, kte-
ří v nadcházejícím nelehkém období přispěli svou podporou. Bez 

této podpory by účast mužstva v jarní části Krajského přeboru byla 
ohrožena. Stejně tak by bylo velmi problematické připravovat účast 
klubu v 1. A třídě. Děkujeme také našim příznivcům za důvěru, 
kterou v činnost klubu vkládají a těšíme se na jejich účast při všech 

utkáních prvního mužstva, dorostu, 
žáků a přípravek.

Současně se obracíme na všech-
ny zájemce o účast na pořadatelské 
službě při domácích utkáních, aby 
se přihlásili hlavnímu pořadateli 
panu Vítězslavu Martinákovi st. 
Vzhledem k tomu, že Krajský fot-
balový svaz neustále zvyšuje své 
požadavky na zajištění pořadatel-
ské služby, rádi přivítáme každého 
dobrovolníka, který bude mít zájem 
přispět k poklidnému průběhu fot-
balových utkání.

Přejeme všem příjemné prožití 
nastávajícího jara a těšíme se na 
pravidelná setkávání na boršickém 
hřišti

Výbor SK Boršice

HC  BORSTŘÍB
Všichni  správní  sportovní  fanoušci  určitě  bedlivě  sledují  zápasy  hokejové  TIPSPORT  extraligy 2004/05 , ale  asi  všichni  nevědí, 

že  i  za  Boršice  hraje  hokejové  mužstvo  snů  vedené  koučem  „ Špikem “. Pravidelně  každý  víkend  se  hráči  z Boršic  a  Stříbrnic  brzy  
ráno  sjíždějí  před  dům  č. 614, kde  se  určuje  složení  posádek  aut. Posléze  kolona  vyráží směrem  na  Uherský  Ostroh. Po  příchodu  
do  kabin  následuje  rychlé  přestrojení  do  sportovní  výstroje, kterou  si  hráči  postupně  kupují. Nejmladší  hráč  potom  na  ledě  rozhodí  
hokejky  a  je  dáno  složení   dvou  mužstev. 
Všichni  hráči  jdou  do  hry  s plným  nasa-
zením  i  za  cenu  šrámů, modřin, natrženého  
obočí  či  naražené  kostrče. Někteří  jsou  tak  
obětaví, že  ve  snaze  nedostat  gól  zalehnou  
branku  vlastním  tělem, aniž  jsou  dostatečně  
vybaveni  chrániči.

Hraje  se  na  dvě  pětky  1,5  hod.  hrací-
ho  času  za  mohutného  skandování  hráčů  
na  střídačce. Tito  se  pro  změnu  povzbuzují  
iontovým  nápojem  Slovácka. Po  skončení  
hry  a  po  příjezdu  do  Boršic  následuje  roze-
bírání  herních  situací  a  udělování  taktických  
rad  do  příštího  zápasu  na „Helence“. Pokud  
hráčům  vydrží  nadšení  a  nasazení, může  se  
stát, že  se  s některými  postavami  shledáme  
v příští  sezóně  na  některém  ligovém  stadi-
onu  v  republice.

Přejme  jim  hodně  sportovních  úspěchů   
a  žádná  zranění!
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Akce  Sboru pro občanské záležitosti
 9. 12. 2004 – beseda s důchodci
 15. 12.  2004 – návštěva v DD Buchlovice před vánocemi
 16. 12.  2004 – zlatá svatba 
    – 50 let společného života manželů Josefa a Marie Krušinových, č. 344
 15. 1. 2005 – zlatá svatba 
    – 50 let společného života manželů Vladimíra a Růženy Ludvíčkových, č.495
 29. 1. 2005 – zlatá svatba 
    – 50 let společného života manželů Josefa a Ludmily Vávrových, č. 505 
  5.   3.  2005 – vítání občánků

 do 7. března 2005

Narození
Eliška Pavlíková č. 648 nar.  21.  12. 2004
Vojtěch Frýbort č. 591 nar. 2. 1. 2005
Simona Doležalová  č. 455 nar. 10. 1. 2005
Simona Polášková č. 698 nar. 26. 1. 2005
Kristýna Pavlíková  č. 103 nar. 10. 2. 2005
Jan Váňa č.   36 nar. 15. 2. 2005

Životní jubilea
paní Anna Náplavová č.   79 nar. 9. 11. 1924 80 let
pan Josef Holáň č. 248 nar. 20. 11. 1914 90 let
paní Emílie Kozlíková č. 100 nar. 27. 11. 1919 85 let
paní Marie Daňková č. 648 nar. 1.  12.  1924 80 let
pan Štěpán Skupina DDBuchlovice nar. 23.  12. 1911 93 let
paní Antonie Doložílková č. 448 nar.   6. 1.  1915 90 let
pan Antonín Kedroň č. 154 nar. 7. 1. 1925 80 let 
paní Marie Hůlková č. 416 nar. 10. 1. 1920 85 let
paní Barbora Gottwaldová č. 406 nar. 2. 2. 1915 90 let
paní Františka Kořínková č. 124 nar. 4. 2. 1912 93 let
pan Bohumil Cigoš č. 405 nar. 28. 2. 1911 94 let 

Úmrtí
pan Josef Matějek č. 127 zemřel 4. 12. 2004 
paní Hedvika Matějková č. 265 zemřela 10. 12. 2004
pan Rostislav Daníček č. 434  zemřel  24. 12. 2004
pan Alois Zapletal č. 512  zemřel 9. 2. 2005
pan Anna Bilíková č. 291  zemřela 10. 2. 2005
paní Františka Kořínková č. 124  zemřela 24. 2. 2005
pan Bohumil Cigoš č. 405  zemřel 7. 3. 2005    

Úmrtí našich bývalých spoluobčanů
pan Kliment Gabriel   zemřel 2. 2. 2005 ve Zlechově


